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Felpezsdültek a mindennapjaik
TELEPÜLÉSFEJLESZTÉS Stabil finanszírozás, új sportpálya, fa az újszülötteknek Pákozdon
Takács Erzsébet

szerkesztoseg@fmh.plt.hu

Fejlesztések után és fejlesz-
tések előtt – talán így le-
hetne legkönnyebben
összefoglalni Pákozd életét.
De a számoknál többet
mond, hogy ott az újszü-
lötteknek fát ültetnek, és
most készülnek felpezsdí-
teni a falusi vendégfoga-
dást, így a helyi termékeket
az ide látogatók is megkós-
tolhatják majd. A nem rég
rangos elismerésben ré-
szesült Takács János pol-
gármestert kérdeztük.

– Településvezetői és kö-
zösségszervezési munkájáért
a Magyar Ezüst Érdemke-
reszt Polgári Tagozata elis-
merést adományozták ön-
nek március 15-én. Miként
fogadta a hírt?

– Őszintén mondom, meg-
lepett, hogy ilyen magas álla-
mi kitüntetéssel ismerték el a
munkámat. Tisztességgel, a
közösség ügyei iránti teljes
elkötelezettséggel, és talán
azt is elmondhatom, némi tu-
dással szolgálom az itt élőket.
Örömmel fogadtam, hogy a
szolgálatomat ilyen nagyra
értékelik. Ugyanakkor köszö-
netet kell mondanom közös-
ségünk minden tagjának a bi-
zalomért, az elmúlt időszak
mindenkori képviselőinek a
támogatásukért, a hivatalunk
dolgozóinak áldozatos mun-
kájukért, és azoknak, akik
bármilyen módon, de segítet-
ték az eredményes munkát.

– Több mint 12 éve irá-
nyítja a települést. Milyen
közösségfejlesztő munkát
végzett Pákozd életében?

– Bizony nagy munka áll
mögöttünk, amit ese-
tenként lehetőségeink
végső határait fesze-
getve kellett elvégez-
ni. Alacsony szinten
finanszírozott, forga-
lomképes vagyon nél-
küli, infrastruktúrájá-
ban jelentősen elma-
radott, gondozatlan intézmé-
nyekkel rendelkező, és ko-
rösszetételében idősödő, 2500
lélekszámú települést kellett
kedvező irányba állítani. Így

mára egy fiatalos korösszeté-
telű, 3300 fős településről be-
szélhetünk. Stabilizáltuk a fi-
nanszírozást, bár azzal még
mindig szűkösen állunk. Két
iparterületet alakítottunk ki,
nem kis ellenállást leküzdve.

– Polgármesteri köszön-
tőjében dinamikus fejlesz-
tésről beszél. Melyek ennek
legfontosabb elemei?

– Az alapvető infrastruktú-
rafejlesztéseket, elsősorban a
szennyvízhálózat kiépítését
elvégeztük. Ehhez kapcsoló-
dóan útjaink nagy része meg-
újult, bekapcsolódtunk a Ve-
lencei-tó kerékpár-turizmusá-
ba. Nagyon büszkék vagyunk
továbbá a Mészeg-hegyi Ka-
tonai Emlékparkra, amely lé-
tesítménnyel Pákozd a Nem-
zeti Emlékhelyek sorába ke-
rült, hiszen hazánk történelmi

múltjának kiemelkedő esemé-
nyét, honvédelmünk szakrális
helyét szimbolizálja a létesít-
mény. Az emlékparkban
évente 60 ezer látogató fordul

meg, így ma már a tókörnyé-
kének egyik egyedi és kie-
melkedő turisztikai elemét je-
lenti. De szintén itt működik
a Hazafiság Iskolája, ahova
már a határon túlról is érkez-
nek fiatal honfitársaink, eddig

több mint tízezer isko-
láskorú gyermek vett
részt a programban. A
település arculatán,
közparkjaink rendezett-
ségén szintén sokat si-
került javítanunk. Tria-
non 90. évfordulójára
haranglábat avattunk,

elkészült első köztéri szob-
runk, ami Szent István kirá-
lyunkat, büszkén mondhatom,
az egyik legsikeresebb módon
ábrázolja. Felavatásakor,

2013. augusztus 20-án nyilvá-
nítottak minket nagyközség-
gé. Elvégeztük intézményeink
akadálymentesítését, iskolánk
korábban gondozatlan udvari
részét lekerekítettük, és kiala-
kítottunk egy nagyobb méretű
műfüves sportpályát. A főut-
cánk melletti sportpályánk
környezetét rendeztük, és új
öltözőt, illetve közösségi épü-
letet építettünk. Ezek létreho-
zása nagy részben pályáza-
tokból valósult meg.

– Melyek a további, sür-
gető fejlesztések?

– Sok tennivaló áll még
előttünk, hogy megfeleljünk a
21. századi elvárásoknak. Az
úthálózat további fejlesztése,

az ivóvízhálózat kiépítése
azokon a területeken, ahol
még ezzel nem rendelkezünk,
alapvető feladat. Évente 40-
45 gyermek születik, ami sür-
gőssé teszi az új óvoda megé-
pítését. Megjegyzem, hogy a
népesség növekedésének kör-
nyezeti hatása is kedvező, hi-
szen évek óta minden újszü-
löttünknek fát ültetünk. A je-
lentős gyermekszámhoz kap-
csolódva ki kell alakítani óvo-
dánk és iskolánk közös közét-
keztetését, valamint sürgető
az iskola energetikai és gépé-
szeti felújítása. Továbbá sze-
retnénk helyre állítani a 210
férőhelyes, lelátóval is bíró
kultúrházunkat. Mindezeken
túl egyházaink részére is pró-

bálunk segítséget nyújtani,
hogy templomaink megújul-
hassanak. A turisztikai vállal-
kozások további fejlesztéseit,
iparterületünk teljes beépíté-
sét és működőképes vállalko-
zások betelepülését szintén
elő kell segítenünk.

– Egyre több turista érke-
zik a Velencei-tó környékére.

– A Nemzeti Katonai Em-
lékpark, a kerékpározás, a ki-
rándulóhelyek, a kishajózás
vagy a szúnyog-szigeti csárda
hangulata, a lovasprogramok
és a borkínálat sok turistát
vonz, de csak rövid itt tartóz-
kodásra. Tovább kell lépnünk
a szálláshelyek, a vendégek
kiszolgálása területén. Meg
kell erősítenünk a falusi ven-
dégfogadást, ahol a helyi ter-
mékekkel is megkínálhatjuk
az ide látogatókat. Kiváló
hentes árut, jó borokat, helyi
termékeket tehetünk az asz-
talra, ezzel adva egy különle-
ges miliőt, egyedi hangulatot,
ami vonzó lehet az érdeklő-
dők számára.

Megújult a katonai emlékpark
Végh Nóra

szerkesztoseg@fmh.plt.hu

A Katonai Emlékpark Pá-
kozd márciusban, immáron
hatodik alkalommal nyitotta
meg kapuit. A megújult park
interaktív foglalkozásokkal,
élő történelemórákkal, kiállí-
tásokkal, fesztiválokkal, kon-
certekkel, táborokkal várja az
érdeklődőket.

A Katonai Emlékpark Pá-
kozd a pákozdi Mészeg-he-
gyen 1951-ben felállított, az
1848-as csatának emléket állí-
tó obeliszk környékén,
1,6 hektáron terül el, és fejlő-
dik civil szervezetek összefo-
gásával 2002 óta folyamato-
san. Mai formáját a 2009-

2010-ben megvalósított uniós
fejlesztés eredményeként
nyerte el – meséli az intéz-
mény történetéről Görög Ist-
ván ügyvezető, hozzátéve, a
folyamatos fejlődés a tulajdo-
nosokon túl a támogató civil
szervezeteknek – leginkább a
Honvédség és Társadalom Ba-
ráti Körnek (HTBK) – kö-
szönhető. Segítségükkel jött
létre az 1956-os emlékpont, és
újult meg a Doni kápolna kör-
nyezete. Az 1848. szeptember
29-i csatát látványosan és ma-
gas színvonalon bemutató ki-
állítást a Nemzeti Kulturális
Alap is támogatta.

A hatodik évad programjai
között folytatják az első világ-
háborús megemlékezéseket. A

100 éve történt eseményeket,
nagy csatákat mutatják be. A
70 éve véget ért második vi-
lágháborúra élő történelemó-
rákkal, kiállításokkal, előadá-
sokkal emlékeznek, szeptem-
berben pedig megrendezik a
VI. Honvédfesztivált.

– Szeretnénk továbbra is
fenntartani az ifjúság érdeklő-
dését. A Hazafiság Iskolája és
az apródképző mellett nyári
táborozóhely és kalandút kia-
lakítását tervezzük, amely a
Pákozd határában felállítandó
Miska huszárt ábrázoló szo-
bor és a park között futna –
mondta el az ügyvezető. Hoz-
zátette: évente több tízezer lá-
togató keresi fel a parkot, és
eddig a látogatószámot min-

den évben tíz-tíz százalékkal
sikerült megemelniük. Idén a
tavalyi 60 ezres látogatói szá-
mot 65 ezerre szeretnék nö-
velni.

A Katonai Emlékpark Pá-
kozd – Nemzeti Emlékhely
40 millió forintos éves költ-

ségvetésének csaknem felét a
tulajdonosok, a fennmaradó
összeget pedig saját bevételek
biztosítják. A fejlesztéseket
pályázati forrásokból tudják
megvalósítani, a programok
többségét pedig a HTBK fi-
nanszírozza vagy támogatja.

Pákozd és a Velencei-
tó csiszolatlan gyé-
mántja a Bella-tó és
környéke, ahol kultu-
rális, szabadidős parkot
tervez építeni az ön-
kormányzat. A hely
különlegességei az
úgynevezett Ingókö-
vek. Szeretnék meg-
menteni a 13. század-
ból származó földvárat,
illetve megtartani a
Gyurgyalag-telep ma-
dárvilágát is.

„Tovább kell lépnünk a
szálláshelyek, a vendégek

kiszolgálása területén”

A park mai formáját uniós fejlesztések eredményeként nyerte el
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Takács János tizenkét éve
irányítja Pákozdot, az idei

nemzeti ünnepen a Magyar
Ezüst Érdemkereszt Polgári

Tagozata elismerést vehette
át. A polgármester büszke

a fejlesztésekre, a falu új
emlékműveire, például a

trianoni szerződés aláírásá-
nak 90. évfordulóján emelt

haranglábra

Fotó: Csákvári Zsigmond
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Hamarosan megújulnak a mellékutak is
A Közép-dunántúli Ope-
ratív Program (KDOP) ke-
retében, uniós forrásból
újulhat meg a Szaba-
degyháza-Agárd össze-
kötő út mintegy 7,3 kilo-
méteres szakasza, illetve
az Adony-Velence közötti
út 15 kilométeren.

A két, a Velencei-tó térségét
érintő mellékútfelújítás közbe-
szerzésének lebonyolítása javá-
ban zajlik, így az építési munkák
júliusban elindulhatnak, ami azt
jelentheti, hogy 2015-ben be is
fejeződhetnek. Az egyik felújíta-
ni tervezett út a Zichyújfalu és
Agárd közötti 7,3 kilométeres
szakasz, ami jelenleg rendkívül
rossz állapotban van, jellemzőek
a felgyűrődött burkolatszélek, az
erős nyomvályúsodás, a kátyúk
és a repedések. A felújítás során
az út vonalvezetése változatlan
marad, de a 6 méter széles burko-
lat teljes egészében megújul. A
burkolathibák kijavítása és egy

kiegyenlítő réteg építése után 4
centiméter vastagságú, a fokozott
igénybevételnek megfelelő asz-
faltkeverékből készülő kopóréteg
kerül az útra. A szükséges árok-
rendezések mellett a padkát is
felújítják stabilizált zúzalék beé-
pítésével. Végül pedig tartós kivi-
telű burkolati jeleket festenek fel,
illetve a kopott KRESZ táblákat
is kicserélik.

A másik projektben az Adony
és Velence közötti út újul meg két
ütemben. Az elsőben az M6-os
autópálya csomópontjától Pusz-

taszabolcs teljes átkelési szaka-
száig – ahol 2014-ben a Magyar
Közút Nonprofit Zrt. saját kivite-
lezésben már felújított egy 1,3 ki-
lométeres részt –, illetve a máso-
dik ütemben ehhez csatlakozva
Velencén, az aluljáró mellett épí-
tett új körforgalomig. A felújítási
technológia lényegében mege-
gyezik a másik úton alkalmazot-
tal, azzal kiegészítve, hogy itt két
hídon kisebb javításokat is elvé-
geznek majd. Az útfelújításoknak
köszönhetően, a jobb megközelít-
hetőség miatt vonzóbbá válhat-

nak az érintett a települések, illet-
ve a turisztikailag kiemelt fontos-
ságú Velencei-tó is. A Magyar
Közút Nonprofit Zrt. mindent
megtesz, hogy a KDOP kereté-
ben felújítandó útszakaszok
hosszú távon is kiváló állapotban
maradjanak.

– A Velencei-tó környékének
és a 62-es főútnak, valamint az
M6-osnak a jó minőségű úton
történő összekötése a tókörnyék
gazdaságainak is különösen fon-
tos – emelte ki L. Simon László
államtitkár. – A Velencei-tó kör-
nyéki mezőgazdasági termelők –
a 7-es úton érvényben levő korlá-
tozások miatt – a megtermelt ga-
bonákat és gyümölcsöket a most
felújítandó utakon szállítják a fel-
dolgozó üzemekbe. Az M6-os és
a 62-es közötti, cikolai útként is
nevezett közút előző ciklusbeli
átadása után a mostani felújítás
még könnyebbé teszi a kukorica-
feldolgozással foglalkozó Hung-
rana szabadegyházi gyárának
megközelítését is.

A tókörnyék gazdaságainak is különösen fontos az útfelújítás
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JEGYZET

L. Simon László
államtitkár, Miniszterelnökség

Velencei-tavi
fejlesztések

Az elmúlt években a
második Orbán-kormány-
nak és az Európai Unió for-
rásainak köszönhetően
számos fejlesztés valósult
meg a tó környékén. A tel-
jesen felújított Buda-
pest–Székesfehérvár vas-
útvonalon új állomásépü-
letek, új dinnyési állomás,
Velencén közúti aluljáró
jött létre. Dinnyés és Ve-
lence között kerékpárút
épült, hamarosan befeje-
ződik a Velencei-tavi Vízi
Sportiskola agárdi telep-
helyének több mint két-
milliárdos fejlesztése, el-
készült a velencei Korzó,
megújult a pákozdi 48-as
emlékmúzeum és az arbo-
rétum természettudományi
kiállítása. Gárdonyban si-
kerül felújítani és megna-
gyobbítani az iskola mellett
a sportcsarnokot, a termál-
fürdő kinti élményelemek-
kel bővült. Folytathatnánk
a sort, de inkább előre kell
néznünk: mire van szüksé-
günk, mit tudunk az Orbán
Viktor vezette kormány se-
gítségével megvalósítani
az előttünk álló években.

Javítanunk kell a tó-
környék közúti megköze-
lítésén, a Mezőföld közép-
ső részeivel való összeköt-
tetésén, a 62-es és az M6-
os felé irányuló utak álla-
potán. Ezért felújítjuk az
Agárd és Zichyújfalu, vala-
mint a Velence és Puszta-
szabolcs közötti utat. Foly-
tatni kell a kerékpárút-há-
lózat fejlesztését, ehhez
46 millió forintot kaptunk
a kormánytól. Bekötjük a
körgyűrűbe Kápolnásnyé-
ket, így akár Székesfehér-
várról indulva, folyamato-
san bicikliúton haladva jut-
hatnak el a kirándulók a
nyéki Vörösmarty Emlék-
házhoz. Meg akarjuk épí-
teni a Velence–Sukoró–Na-
dap kerékpárutat, így a
meglevő aszfaltos mező-
gazdasági út bevonásával
már egészen Pázmándig

lehet tekerni, s ezt az utat
összekötjük Kápolnásnyék-
kel, így lesz egy nagy ve-
lencei-tavi körgyűrűnk is.
Készül az egyéb, akár ke-
rékpározásra is alkalmas
mezőgazdasági utak asz-
faltozásának a terve. Agár-
don az iskola szomszédsá-
gában új sportcsarnok
épül, s a térségbe kell egy
uszoda is, aminek akár Ve-
lencén, akár Gárdonyban
is jó helyet lehet találni. A
gárdonyi rendőrkapitány-
ság épülete sem felel már
meg az elvárásoknak, sze-
rencsére Pintér belügymi-
niszter úr támogatja egy
korszerű épület felépítését,
amihez a város ingyenesen
telket is felajánlott.

A parton fel kell szá-
molni a retró hangulatot,
ehhez elsőként a partsza-
kaszok, kikötők felújítása
szükséges. Ennek a terve-
zése, előkészítése a 791
millió forintos támogatás-
ból még idén megtörténik.
Elbíráltuk a Bence-hegyi
kilátó építési pályázatát,
remélhetőleg az év végére
az is elkészülhet. Dolgo-
zunk egy északi parti vízi-
színpad és a megújítandó
északi evezős pálya tervein,
hiszen kellenek új, a spor-
tolókat és a fizetőképes
közönséget a tóhoz vonzó
élményelemek a térsé-
günkbe. Megújul a nyéki
kastély is, benne kiállító-
hely jön létre, s a közelé-
ben felépül egy új képzési
központ, egy úgynevezett
inkubátorház is.

Van tehát terv, és for-
rás is, de nem ülhetünk a
babérjainkon, a jövőben a
helyi, térségi termelőüze-
mek, agrárgazdaságok erő-
sítésére, új munkahelyek
teremtésére is nagyobb
figyelmet kell fordítanunk.
Erre jó lehetőséget fog te-
remteni a kormány vidék-
fejlesztési programja, ami-
nek a főbb elemeit már
Brüsszelben is elfogadták.

Bence-hegy: Közel 160 kilátóterv
A VADEX Mezőföldi Er-

dő- és Vadgazdálkodási Zrt.,
és a kezdeményezéséhez csat-
lakozó Velencei-tó és Térsé-
ge, Váli-völgy, Vértes Térségi
Fejlesztési Tanács Bence-he-
gyi kilátó címmel nyílt, tit-
kos, építészeti ötletpályázatot
hirdetett. A beérkezett közel
160 pályamunkát szakmai
zsűri értékelte március 20-án.

A cél olyan ötletek össze-
gyűjtése volt, amelyek a Ve-
lencei-tó északi partjánál ta-
lálható Bence-hegy turisztikai
fejlesztésének alapjául szol-
gálhatnak. A nadapi kilátónak
is nevezett hegytetőről gyö-
nyörű körpanoráma nyílik a
tóra és a környező települé-
sekre, ma is népszerű kirán-
dulóhely. A kiírók színvona-
las, innovatív terveket vártak,
amelyek a környék infra-
strukturális adottságainak ki-
használásával tesznek javasla-
tot egy kilátó kialakítására.

A pályázat nem várt ered-

ményt hozott: a rövid határi-
dő ellenére rendkívüli érdek-
lődés övezte a felhívást. Az
ötletpályázatra összesen 156
pályamű érkezett, amire az
építészeti pályázatok között
az elmúlt években nem volt
példa. A pályamunkákból for-
mai szabálytalanságok miatt
hármat zártak ki, így 153 mű-
szakilag, formailag is színvo-
nalas és változatos képet mu-
tató anyag került a zsűri elé.
A nyolctagú bizottság 14 öt-
letet sorolt a legjobbak közé,
amelyek közül került ki az el-
ső három helyezett és a két
megosztott negyedik helyet
elnyerő pályázó, akik az ered-
ményről április végén, a fővá-
rosi Várkert Bazárban rende-
zendő díjátadón értesülnek.

A tizennégy kiválasztott
ötletpályázatból a velencei
korzón ideiglenes kiállítás
nyílik május elején, amit a
tervek szerint egész hónapban
láthatnak majd az arra járók.

Tavasz a Velencei-tónál
Végh Nóra

szerkesztoseg@fmh.plt.hu

Tartalmas kikapcsolódás-
ban és színes programok-
ban lehet részük azoknak,
akik tavasszal a Velencei-
tóhoz látogatnak. Kiállí-
tásokból, zenés, irodalmi,
gasztronómiai, sport és
szabadtéri programokból
szedtünk össze egy cso-
korra valót.

FOTÓKIÁLLÍTÁS, IRODA-
LOM Pósa Lajosra, az ere-
deti magyar gyermekiroda-
lom megteremtőjére emlékez-
nek halálának 100. évforduló-
ja alkalmából április 4-én,
szombaton Agárdon, a Velen-
cei-tavi Galériában. A Pósa
Lajos Emlékbizottság és a
Gömöri Fotóklub egy külön-
leges fotókiállítás keretében
42 tablón mutatja be a költő
életútját. A tárlatot Keller Pé-
ter, Gárdonyi Géza dédunoká-
ja és Csiák Gyula, a hagyaték
gondozója nyitja meg. Egy
héttel később a költészet nap-
ja alkalmából, április 11-én
Kalitkám is madár címmel ad
zenés költői estet Czigány
György, Simon Erika és Vida
Mónika Ruth.

KÖZÉPKORI VÁRAK Nap-
sütéses időben kiváló progra-
mot nyújt a családok számára
a dinnyési Várpark: a közép-
kori jelmezbe öltözött 10 év
alatti gyermekek április 18-án
újra ingyenesen látogathatják
a létesítményt.

TAVASZI ZSONGÁS Utolsó
állomásához ért a Tavaszi
zsongás… mert kell a nő! el-

nevezésű programsorozat is,
április 17-én P. Horváth Ág-
nes pszichológus tart előadást
Kell az igazi Nő! Légy a saját
életed királynője! címmel. Az
eseményre minden korosztály
képviselőit várják.

BAJNOKOK A sportok
kedvelői sem unatkoznak
majd, hiszen a fehérvári ko-
sárlabda-bajnokokkal beszél-

gethetnek április 8-án Gár-
donyban, a Nemzedékek Há-
zában. A Sport-találkozások
sorozat mostani házigazdája
Horog Lászlósportriporter.

TakaríTÓ Ha pedig valakinek
az önkéntes munkához tá-
madna kedve, idejét és ener-
giáját pedig a Velencei-tónak
ajánlaná fel, jelentkezhet a tó
megtisztítására, április 19-ére.
A kalandosnak ígérkező Ta-
karíTÓ Kenutúra alkalmával
a résztvevők a munka mellett
a tó legrejtettebb tisztásaiba is
bepillantást nyerhetnek.

ÍZES-ÍNYES Színes progra-
mokkal készülnek az idei pro-
gramra az április 25-26-i hét-
végén megrendezendő
III. Pázmándi Ízes-Ínyes Ün-
nep és Vásár szervezői. Kéz-
művesfoglalkozásokkal, bor-,
sajt-, és kolbászkóstolóval,
gyógynövények bemutatásá-
val, illetve hagyományőrző
népzenei és gyermekprogra-
mokkal várják a látogatókat a
Bálint Boráriumban.
Idén is megrendezik a VIII.
Velencei-tavi Hal-, Vad-, Bor-
és Pálinkafesztivált, amely
május 1. és 3. között várja a
vendégeket Agárdon.

Az agárdi hal-, vad-, bor- és pálinkafesztivál színvonalas programokkal és jóféle ételek, italok választékával csalogatja a vendégeket

F
o
t
ó
:
F
M

H
-a

r
c
h
ív

A dinnyési várpark. Szórakozás és tanulás is egyben a gyerekeknek
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A pálinkafőzés Európa-bajnoka
HUNGARIKUM Az agárdi látogatóközpontban a legjobb párlatokat kóstolhatja a vendég
Takács Erzsébet
szerkesztoseg@fmh.plt.hu

Ausztriából 88, külföldről
74, Magyarországról 25
pálinkafőzde vett részt a
Destillata versenyen,
ahonnan nem csak az
Agárdi Pálinkafőzde tért
haza márciusban nyerte-
sen, hanem Vértes Tibor
szakmai vezető is, aki az
év főzőmestere lett.

– A versenyen kilenc nem-
zet 162 üzeme indult, a szak-
értő zsűri csaknem 1500 ter-
méket értékelt. A megméreté-
sen a nevezett tételeken felül
azt is vizsgálták, milyen min-
tákat adott be egy-egy főzde.
Ennek megfelelően történt az
indulók besorolása, és mivel a
pálinkafőzdék, valamint a
gyümölcspárlat-készítők leg-
nagyobb és szakmailag is leg-
elismertebb versenye a Des-
tillata, az eredmény felér egy
nem hivatalos Európa-bajnoki
címmel – mesélte büszkén
Vértes Tibor, aki hozzátette,
pálinkáik egyénileg is jól
vizsgáztak, hiszen minden ne-
vezett tétel érmet kapott. –
Aki még nem ismeri a termé-
keinket, kóstolja meg! Remé-
lem, a minőség, az élvezeti
érték igazolni fogja a szakmai

zsűri döntését, elvégre szá-
munkra a fogyasztó vélemé-
nye a legfontosabb.

Ezt bizonyítja a látogató-
központ is, ami életképes vál-
lalkozásnak bizonyult Agár-
don, és amire Vértes Tibor
szerint nem csak ők, hanem
az egész régió büszke. Az
Agárdi Pálinka Vendéglőt
2006-ban nyitották meg, hogy
színvonalas körülményeket
biztosítsanak az étkezni vagy
kóstolni érkezőknek.

– A csaknem tízéves park,
a rusztikus, de modern épüle-
tek és a bensőséges miliő
mind a kikapcsolódást, a kuli-
náris örömök zavartalan élve-
zetét szolgálják. A konyhánk
a közelmúltban komoly tech-
nikai és szellemi megújuláson
ment át. Ám a modern eszkö-
zök mellett a vendégeink kö-
rében rendkívül népszerű ke-
mencéink is jelentős szerepet
játszanak ételeink elkészítésé-
ben. A létesítmény tervezése-

kor nagy hangsúlyt fektettünk
arra is, hogy az konferenciák,
összejövetelek, kulturális ren-
dezvények és szakmai to-
vábbképzések megtartására is
alkalmas legyen. Amikhez

mindig jól kapcsolódik a hoz-
záértők által vezetett „túra”,
ahol az érdeklődők megte-
kinthetik a manufaktúrát, be-
pillantást nyerve a pálinkafő-
zés rejtelmeibe.

Nem egyszerű feladat a pá-
linkát külföldön népszerűsíte-
ni, de jövője szempontjából
fontos a határon túli értékesí-
tés. Vértes Tibor szerint azon-
ban biztosra vehető, hogy a
pálinkafőzdék egyedül, meg-
felelő marketingstratégia és
állami támogatás nélkül nem
tudnak átütő sikereket elérni
külföldön.

– Két évvel ezelőtt sikerült
a pálinkáinkkal kijutni az
amerikai piacra, amire büsz-
kék vagyunk és bízunk benne,
hogy a térségbe irányuló for-
galmunkat az elkövetkezendő
években jelentősen növelni
tudjuk.

Súlyosan érintette viszont
az ágazatot a 2010-es jövedé-
ki törvényváltozás, amely le-
hetővé tette a magánszemé-
lyek számára az adómentes
párlat-előállítást, ami az agár-
di főzde életében is hozott né-
mi változást.

Közben brüsszeli hatásra
változtak a törvényi feltéte-
lek, de még vannak olyan

pontok, amelyeket érdemes
lenne módosítani a legális,
adófizető termelők érdeké-
ben. Vértes Tibor bízik benne,
hogy hamarosan visszatér
minden a régi kerékvágásba,
és a kitűzött céljainkat el tud-
ják érni.

Közös törköly
Az Agárdi Pálinkafőzde

és a szintén agárdi Simon
és Simon Kft. már több
éve működik együtt, így a
főzde nemzetközi szinten
is elismert párlatai a mező-
gazdasági vállalkozás
kiváló minőségű gyümöl-
cseiből – barack, szilva,
meggy, bodza – is készül-
nek.

Az együttműködés
újabb állomásához érkezett
azzal, hogy a Pálinkafőzde
a Simon és Simon Kft.
mellett működő L. Simon
Borászatban keletkezett ki-
váló minőségű törkölyből
főzött pálinkát. A többszö-
rösen díjazott főzőmester,
Vértes Tibor által megál-
modott törkölypálinkát az
L. Simon Borászat és az
Agárdi Pálinkafőzde közös
termékeként hozzák forga-
lomba, bízva abban, hogy
az tovább öregbíti a két cég
hírnevét. A fejlődő agárdi
borászati üzem is szép
eredményeket ér el a szak-
mai megméretéseken. A
legutóbbi Miklós napi or-
szágos rozé borversenyen
az L. Simon Borászat
Rozsdás csuk fantázianevű
kékfrankos rozéja arany,
míg a Kalóz elnevezésű
kékfrankos rozé frizzantéja
ezüstérmes lett.

A nem sokkal korábban
rendezett Magyarország
legjobb újbora borverse-
nyen a borászat öt újbora
lett ezüstérmes. A 2013-as

Vörös gém fantázianevű
Cabernet sauvignon pedig
a párizsi Vinalies Internati-
onales megmérettetésen
ezüstérmes, az Országos
Borkiválóság Program ér-
tékelésén pedig háromcsil-
lagos országos borkiváló-
ság lett.

Velencei-tó – A mellék-

let a Fejér Megyei Hírlap

szerkesztőségében készült

a Shortcut Communicati-

ons Kft. munkatársainak

közreműködésével

A legnagyobb és
szakmailag is
legelismertebb
verseny
a Destillata

Az Agárdi Pálinkafőzde vezetőjét, Vértes Tibort választották a márciusi Destillatán az év pálinkafőző mesterének. A párlatokat már a tengertúlon, Amerikában is elismerik
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A jóféle pálinkák mellett a Agárdi Pálinka Étteremben finom ételekkel is várják a vendégeket

A márciusi versenyen az összes benevezett, az agárdi főzdében készült termék kapott díjat
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Élményfutás a Velencei-tó körül

Időpont: április 4. szombat

Start: 10:00 (Agárdi szabadstrand)

közben:
egészség- és

sportprogramok,
zumba bemutató

A velencei Tóparti Futóparti pontosan 10 éve indult, azzal az elha-
tározással, hogy ettől kezdve minden évben április első hétvégéje a

futás és a szabadidősport szerelmeseié legyen. A Velencei-tó körüli futás
a sportszerető barátok és családok jó hangulatú összejövetele, amely mára

igazi élményeseménnyé nőtte ki magát. A jubileumi, 10. alkalommal megren-
dezésre kerülő esemény nem egy hagyományos verseny, hisz, ahogy a szervezők

tartják ez nem egy klasszikus versenyforma, itt az indulók nem a helyezésekért, az elért idő-
kért, hanem az önfeledt 28 kilométernyi futás csodálatos érzéséért futnak. Az egészségtudatos

sportesemény élvezeti értékét az egyedülálló környezet szépsége csak fokozza, ezzel magyarázható,
hogy 2015. február elején már több mint 1000 fő regisztrált az ingyenes eseményre.

fővédnök: L. Simon László államtitkár

Minden versenyzőt és szurkolót szeretettel várunk!

info: www.futas.net/topartifutoparti

Szerelem volt, már az első látásra
OTTHON Korda György és Balázs Klári a legtávolabbi fellépésről is mindig hazatér a tópartra
Takács Erzsébet

szerkesztoseg@fmh.plt.hu

„Meglátni és megszeret-
ni” – így indult az ismert
énekes házaspár, Korda
György és felesége, Ba-
lázs Klári kapcsolata a
Velencei-tóval. Egy isme-
rősükhöz mentek le a tó
partjára, és meg is talál-
ták a telket, ahol fél napig
egy téglahalmon ücsö-
rögtek. Pár hónap után
pedig belekezdtek az
építkezésbe.

– Vasárnap délben hívtam
fel az üres telek tulajdonosát.
Emlékszem, mert nem örült a
kellemetlen időben intézett
hívásomnak – mesélte Korda
György.

– Mindig is vonzott minket
a víz, a tenger, az volt a vá-
gyunk, hogy ilyen helyen te-
lepedjünk le – teszi hozzá fe-
lesége, Balázs Klári. Bárhol is
érjen véget a programjuk az
országban, mindig hazatér-
nek, és a hajnal már a Velen-
cei-tó partján éri őket.

Nagyon barátságosnak ta-
lálják a helyi lakosokat, a kö-
zösségi életből is kiveszik a
részüket, és nem csak a kon-
certeken, egy-egy jótékonysá-
gi esten jelennek meg, hanem
például Velence március 15-ei
rendezvényét is meglátogat-
ták idén. Ahogy március idu-
sa az eszükbe jutott, egymás

szavait hol kiegészítve, hol
egymás emlékeit kissé kiiga-
zítva kezdtek mesélni.

Késésben voltak már azon
a reggelen, az előre vásárolt
kokárda azonban sehogy nem
akart előkerülni. Korda
György erősködött, inkább
induljanak el, és majd út köz-
ben, az egyik kisboltban vásá-

roljanak háromszínű szalagot.
A város közepén fekvő boltba
tértek be, az eladó azonban
sajnálkozott, hogy csak egy
darab maradt, de az túl nőies
szabású egy férfi számára.

– Mindezt hallva egy fia-
talember azonnal a segítsé-
gükre sietett, és felajánlotta
„Gyuri bácsinak” a sajátját.

Annyira jól esett, hogy el is
tettem emlékbe azt a kokárdát
– mesélte Balázs Klári.

A házaspár nagyon örül a
Velencei-tavat érintő fejlesz-
téseknek, hogy megújult a bi-
cikliút, megépült a Velencei-
tó Kapuja. Ugyanakkor azt is
örömmel tapasztalják, hogy a
hely kisvárosi bája a fejlesz-

tésekkel nem veszett el. És
még a zene is kellemes, ami
nyaranta szűrődik be hozzá-
juk. Csak egy-két dolgot hiá-
nyolnak a környékről. Balázs
Klári például a pihenni vá-
gyók kényeztetésére el tudna
képzelni itt egy elegáns szép-
ségszalont.

– De kevés az igazán jó ét-

terem is, ráadásul néhány
vendéglátóhely csak vasárnap
tart nyitva – teszi hozzá.

A hagyományápolásból is
kiveszik a részüket, várják az
Orbán-napokat, de a minden-
napokban is a velencei-tavi
lakosok életét élik. Rendsze-
resen fellépnek a helyi ren-
dezvényeken, hamarosan pél-
dául Velencén, de például
színpadra léptek a Velencei-tó
Kapuja megnyitásakor is, és
ha valaki segítségre szorul,
akár ingyen is énekelnek.
Nemrég egy beteg gyermek-
nek ajánlották fel személyes
tárgyaikat. Nagyon várják az
idén a Velencei-tó partján

megrendezendő Egyetemisták
és Főiskolások Országos Tu-
risztikai Találkozóját, az
EFOTT-ot, ahol szintén szín-
padra állnak. Áprilistól elin-
dul számukra is a szezon, és
idén sem unatkozik Korda
György és Balázs Klári. Hálá-
sak, hogy ennyi helyre hívják
őket, ahogy azért is, hogy a
Velencei-tó partján lakhatnak.
Az élővilág páratlan, kora
reggeltől madárcsicsergést
hallgatva élhetnek itt.

Korda György és Balázs Klári. Gyakran fellépnek a helyi rendezvényeken, és szívesen segítenek is, ha arra kérik őket
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Egy fiatalembertől
kaptak kokárdát
március 15-én


